

Verslag DVO 13 juli 2023

Datum	13 juli 2023
Tijdstip	9.00 tot 12.00 uur (AB VRT en aansluitend het DVO)
Voorzitter	R. Bleker
Locatie	Raadzaal Stadhuis Hengelo
Secretaris	H. Meuleman
Aanwezig	S. Schelberg, R. Bleker, J. Hermans, J. Joosten, J.J. Eijbersen, E. Nauta, R. Welten, P. Welman, H. Broekhuizen, D. Tigchelaar, J. Pierik, C. Kroon, H. Meuleman, S. Wevers, G. Rozendom, R. Groen, E. Klopman, A. Hooghiemstra, J a/d Stegge, S. Huis in 't Veld,
Afwezig	J. van Houdt, A. Gerritsen, G. Brouwer, C. Gunn, S. Kuks

Nr.	Onderwerpen
AB	<p>Opening en mededelingen</p> <p><u>Dhr. Rozendom</u> meldt dat er landelijk en regionaal een tekort is aan forensisch artsen. Deze worden ingezet bij lijkschouw en forensisch medische expertise. In de zomerperiode wordt verwacht dat bij uitval van een forensisch arts door bijvoorbeeld ziekte niet tijdig diensten kunnen worden geleverd. Dit heeft forse maatschappelijke gevolgen (bijv. in beslag nemen van lichaam om te voorkomen dat bewijsmateriaal verloren gaat of niet kunnen handelen bij complexe lijkschouw, waardoor lichaam niet verwijderd of verplaatst mag worden). Dat raakt dus ook het veiligheidsdomein. Dergelijke situaties zijn zeer onwenselijk voor alle betrokken. Om de gevolgen zoveel mogelijk te beperken is door de GGD een handelingsperspectief opgesteld in samenwerking met politie en OM. De betrokken ketenpartners, zoals meldkamer, VVT-instellingen en huisartsen zijn geïnformeerd over dat handelingsperspectief.</p> <p>In Oost 5 verband, dat zijn de GGD'en in Overijssel en Gelderland, wordt gezocht naar oplossingen, zoals bijvoorbeeld inzet van forensisch artsen uit omliggende gebieden, inzet op wervingscampagne, inzet van medische arrestantenzorg verpleegkundigen. Uiteindelijke inzet is een blijvende samenwerking met centrale coördinatie vanuit NOG. Bij dat proces wordt het AB Samen Twente betrokken. Belangrijkste uitgangspunten van die bovenregionale samenwerking is taakdifferentiatie, het inzetten van verpleegkundigen en artsen in opleiding. Naar verwachting zullen in najaar aan AB ST de bestuurlijke aspecten van samenwerking worden voorgelegd. Kosten nemen toe voor forensische dienstverlening. Niet zo zeer door de wijze van organiseren, maar door oplopende personeelskosten in de krappe arbeidsmarkt.</p>
B2	<p><u>Dhr. Groen</u> benoemt de druk op het politiecapaciteit door evenementen zoals voetbal groot is. De Nations League heeft veel capaciteit gekost, net als de toenemende aantal protesten en demo's. Daarbij kijkt de politie wat de bestuurlijke mogelijkheden naast het strafrecht zijn. Er zijn aantal protocollen voor in voorbereiding en deze komen via de lokale driehoeken terug.</p> <p><u>Dhr. Welten</u> benoemt dat er een aantal maanden geleden ook gesproken is over de politiesterkte. Toen is afgesproken om hierover een opvatting met elkaar in het AB te formuleren. Hij vraagt om een fundamentele discussie over dit onderwerp.</p> <p><u>Dhr. Bleker</u> herkent dit: met vier clubs in de eredivisie is dit relevant. Hij vraagt of we naar een normalisering kunnen.</p> <p><u>Mevr. Hermans</u> geeft aan dat er een aantal jaren geleden afspraken zijn gemaakt tussen de BVO-gemeenten, politie en het OM. Deze suggesties en tips zijn een mooi startpunt.</p>

	<p><u>Dhr. Bleker</u> geeft aan dat er door corona een periode zonder publiek is gevoetbald. Daarmee kwamen we niet toe aan het normaliseren en dit moet weer opgebouwd worden. De huidige generatie verhard, ook in de criminaliteit. Met name de derby's vragen veel tijd en capaciteit. <u>Dhr. Welten</u> vraagt of we in het najaar deze discussie daadwerkelijk gaan voeren met elkaar.</p>	
B2	<p><u>Dhr. Groen</u> geeft aan tijdig integraal naar voor Twente naar de inzet tijdens Oud&Nieuw te kijken. De manier van werken is in overeenstemming met de afgelopen jaren: er komt een SGBO op eenheidsniveau.</p>	
B2	<p><u>Dhr. Groen</u> stelt zijn collega <u>Veurink</u> voor. <u>Dhr. Veurink</u> is plaatsvervangend politiechef in Oost. In de eenheidsleiding heeft hij Twente als deelgebied en sluit daarom regelmatig aan bij het DVO.</p>	
B3	<p><u>Mevr. Kunst</u> meldt dat het OM in het najaar start met een bibob-loket.</p>	
B4	<p><u>Mevr. Nauta</u> geeft een drietal mededelingen tav. ondermijning:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Het regionale ondersteuningsteam Ondermijning gaat per september starten; 2. Er is een projectleider Weerbare Overheid en Maatschappij gevonden, dit is Sharon Deten (Hengelo); 3. Er heeft een analyse op het aansluiten van gemeenten bij Meld Misdaad Anoniem plaatsgevonden. Het IVZ-Platform heeft de kosten twee jaren gedragen. Het is een nuttig instrument gebleken. 	
B5	<p><u>Dhr. Bleker</u> meldt namens <u>dhr. Van Houdt</u> dat Twente een nieuwe kwartiermaker Zorg Veiligheid en Straf heeft aangenomen. Dit is Kathleen Horck-Brummelhuis.</p>	
	<p><u>Dhr. Pierik</u> meldt dat er een evaluatie heeft plaatsgevonden ten aanzien van de sluiting van arrestantencomplexen. Het bezettingspercentage in Borne is toegenomen. Er is onderzocht in hoeverre agenten die arrestanten brengen ook hier operationeel inzetbaar zijn. Dat is niet zo. Opvallend was dat de interventiemogelijkheden veranderen in het gebied waar een complex gesloten is. Dus de werkwijze, benutten van faciliteiten e.d. veranderen dus wanneer een complex niet meer in de buurt is. Wat zegt dit over de werklust in de districten?</p>	
	<p><u>Dhr. Welman</u> vraagt om meer stageplekken vrij te maken voor boa's in de gemeenten.</p>	
	<p><u>Mevr. Hooghiemstra</u> meldt vanuit dat het provinciale coalitieakkoord erdoor is. Dhr. Stegeren neemt de passage tav. ondermijning op zich om meer budget beschikbaar te maken voor ondermijning. De samenwerking komt terug in de samenwerkingsagenda Overijssel.</p>	
C1	<p>Het verslag van 20 april 2023 wordt zonder wijzigingen vastgesteld.</p>	
D	<p>Bespreekpunten</p>	
D1	<p><u>Mevr. Rijnveld</u> licht de analyse en prioriteiten uit de Integrale Veiligheidsplannen toe die als input dienen voor het meerjarenbeleidsplan van de politie. Ze vraagt het DVO op hoofdlijnen betrokken willen blijven of meer specifiek input willen leveren?</p>	

Mevr. Hermans geeft aan dat haar gemeente bezig is om het IVP op- en vast te stellen. Ze vraagt om maatschappelijke onrust op de agenda te houden. Ze vraagt ook aandacht voor de veiligheid van het buitengebied: toezicht, handhaving, elkaar aanspreken in de aanpak van ondermijning. Dit relateert zij mede aan wijkveiligheid, deze ziet ze graag uitgebreid met veiligheid op het platteland.

Mevr. Nauta kan zich in de punten vinden en vraagt voldoende aandacht voor de randvoorwaardelijke informatiepositie. Dit komt bijvoorbeeld terug in de aanpak bij maatschappelijke onrust. Ze vraagt om niet alleen te bekijken wat er op ons af komt maar ook wat onze bevoegdheden hierin zijn.

Dhr. Schelberg geeft aan het gevoel van onveiligheid toeneemt. De fysieke veiligheid komt wat op de achtergrond. Daarom wenst hij maatschappelijke onrust op de agenda te zetten.

Mevr. Kroon sluit zich ook aan bij de prioriteiten. En vraagt net als mevr. Hermans aandacht voor het buitengebied en vult hierbij aan de aandacht voor de grens.

Dhr. Welten herkent zich in de punten en vraagt in hoeverre dit ons flexibiliteit geeft voor de lokale prioriteiten en hoe we omgaan met onvoorzienbare prioriteiten die door het jaar heen om aandacht kunnen vragen. Dit heeft invloed op het verdelingsvraagstuk, hij vraagt om inzicht hierin zodat hij dit kan overbrengen op de achterban.

Dhr. Bleker geeft aan dat we bij de verdeling van capaciteit moeten bezien wat we lokaal willen laten landen en wat districtelijk of op regionaal niveau en hij vraagt oog te hebben voor de veranderde politietaken binnen Cyber. Daarnaast geeft hij aan dat specifiek bij wijkveiligheid ook platteland en dorpen meegenomen worden.

Dhr. Joosten herkent de aandacht voor jeugd. Niet alleen op het criminele gedrag maar vooral ook voor de maatschappelijke effecten hiervan. (vernielingen, overlast, etc.). Hij wil graag de politie zichtbaar in zijn wijk en dat deze zichtbaar met dit thema aan de slag gaat. Dus niet alleen vanuit de criminaliteitsgedachte maar juist vanuit tegengaan van overlast.

Dhr. Groen benoemt dat de vindplaats van zorgelijk gedrag om jeugd verschuift. De verdeling van het aantal wijkagenten blijft in stand.

Dhr. Welten benoemt de invloed van asiel op leefbaarheid en veiligheid en vraagt wat de politie hierin doet.

Dhr. Groen herkent dit punt en ziet dit elders in het land ook, hierin hebben de wijkagenten een belangrijke taak. Ze anticiperen op ontwikkelingen zoals oprichting van opvanglocaties.

Dhr. Bleker geeft aan dat Enschede bezig is met een langere termijn AZC. De politie heeft meegekeken met een aantal van die locaties. Tegelijkertijd hoopt hij dat, als dit eenmaal draait, dit ook niet teveel capaciteit van de politie vergt. Daarnaast geeft hij aan dat de invulling voor cyber is heel verschillend kan zijn. Hoe willen we dat aanpakken? Op welke schaal? Daar zou hij meer verdieping willen.

D2 Dhr. Bleker vraagt of de DVO-leden deelnemen aan de financiering van het VNON. Hij geeft aan dat de agendavorming van het RVO beter kan, daar is ambtelijke samenwerking voor nodig. Dat ziet hij als taak voor het VNON.

Dhr. Welman geeft aan dat dit ambtelijk lastig ligt. Hij vraagt om de komende tijd bewijslast te vergaren ten aanzien van de effecten van het veiligheidsnetwerk.

Mevr. Tigchelaar sluit zich aan bij de opmerking van Welman.

	<p><u>Dhr.. Welten</u> sluit hier zich ook bij aan, nu lijkt het dat minder gedaan wordt voor hetzelfde geld.</p> <p><u>Dhr. Pierik</u> sluit zich hierbij aan. Terugkijkend ziet hij het RVO verschuiven van zenden naar ophalen en dat is de kern waar het om draait. De geluiden vanuit het DVO moeten landen in het RVO. Voorheen was het meer zenden en hij hoopt dat deze weg om meer op te halen wordt voortgezet en ziet hier ambtelijk een rol voor het VNON.</p> <p><u>Mevr. Hermans</u> sluit zich aan bij dhrn. Welten en Pierik, als voorwaarde dat de meerwaarde helder wordt.</p> <p><u>Mevr. Kroon</u> gaat mee met alle reeds gemaakt opmerkingen.</p> <p><u>Mevr. Nauta</u> onderschrijft dat het inderdaad meer ophalen is geworden, minder zenden. Het gaat een goeie kant op. Ze geeft aan dat dit alleen gaat werken als we met z'n allen meedoen.</p> <p><u>Mevr. Rijnveld</u> benoemt dat er op gezamenlijke thema's integrale bijeenkomsten georganiseerd worden. Er wordt expertise met elkaar uit gewisseld. Daarnaast gaat het VNON de backbone ambtelijke ondersteunen, ze vraagt om dit integraal met de politie en OM te doen.</p>	
D3	<p><u>Mevr. Nauta</u> vraagt het DVO om de provinciale middelen in te zetten voor een uitvoeringsspecialist 'basis op orde' zoals in het voorstel omschreven. Het DVO gaat hiermee akkoord.</p>	
E	<p>Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag.</p>	